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Ad.1. OTWARCIE I STWIERDZENIE QWORUM

Na  podstawie  art.  19  ust.1  ustawy  z  dnia  8  marca  1990  roku 
o samorządzie gminnym otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Pan Kazimierz Lechocki.
Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził  qworum  do  podejmowania 
prawomocnych uchwał.

Powitał radnych,  sołtysów oraz gości:
 Pana Mirosława Majkę – Starostę Powiatu Świdwińskiego
 Pana Roberta Naumca – Zastępcę Komendanta Powiatowego Policji
 Pana  Stanisława  Tyszkiewicza  –  Kierownika  Rejonowego  Ośrodka 
Doradztwa Rolniczego
 Pana  Dariusza  Bloch  –  Asp.sztab.  Dowódca  Jednostki  Ratowniczo-
Gaśniczej Komendy Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej
 Panią  Wiesławę  Reszczyńską  –  Prezesa  Zarządu  Oddziału  Związku 
Nauczycielstwa Polskiego
 Pana Zdzisława Pawelca – Wójta Gminy
 Panią Halinę Czajkowską – Sekretarza Gminy
 Panią Renatę Kamińską – Skarbnika Gminy
 Panią  Kazimierę  Seżysko  –  Kierownika  Gminnego  Ośrodka  Pomocy 
Społecznej
 Panią  Krystynę  Miodowska  –  Kierownika  Referatu  Rolnego  Urzędu 
Gminy
 Pana  Ryszarda  Miedzika  –  Prezesa  Gminnego  Zakładu  Gospodarki 
Komunalnej – radnego Rady Powiatu
 Pana Mieczysława Patyka – radnego Rady Powiatu
 Pana  Sebastiana  Basiejkę  –  Kierownika  Referatu  Oświaty,  Kultury  i 
Zdrowia Urzędu Gminy
 Panią Irenę Sołtowską – Dyrektora Zespołu Szkół w Bierzwnicy
 Panią Elżbiete Wachowiec – Dyrektora Zespołu Szkół w Lekowie
 Panią Krystynę Brodowską – Dyrektora Zespołu Szkół w Oparsznie



 Panią Dorotę Adamiak – Dyrektora Szkoły Podstawowej w Rusinowie
 Pana  Jakuba  Szynkowskiego  –  Dyrektor  Szkoły  Podstawowej  w 
Klępczewie

Ad.2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI

Pan Przewodniczący poinformował, że protokół z ostatniej sesji wyłożony był 
do wglądu w Biurze Rady. Uwag nie wniesiono. 

Radni w głosowaniu jawnym protokół przyjęli jednogłośnie

Ad.3. PRZYJĘCIE PORZĄDKU OBRAD
Przewodniczący  Rady  Pan  Kazimierz  Lechocki przedstawił  propozycję 
porządku obrad, który był podany w zaproszeniach na Sesję. 

W  głosowaniu  jawnym  radni  porządek  obrad  przyjęli  jednogłośnie, 
a przedstawia się następująco:

1. Otwarcie i stwierdzenie qworum
2. Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji
3. Przyjęcie porządku obrad
4. Interpelacje radnych
5. Informacja  Komendanta  Powiatowego  Państwowej  Straży  Pożarnej 

dotycząca postępowania Straży przy usuwaniu wyrojenia szerszeni, pszczół 
i innych niebezpiecznych owadów.

6. Sprawozdanie  Przewodniczących Komisji  Rady Gminy z  prac w okresie 
między sesjami

7. Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania uchwał i pracy w okresie między 
sesjami.
Informacja  Wójta  o  kierunku  rozwoju  gminy  i  polityce  społeczno 
gospodarczej w drugim półroczu 2009 roku oraz latach następnych.

8. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za I-sze półrocze 2009 roku
9. Przygotowanie  szkół i organizacja nowego roku szkolnego 2009/2010 na 

terenie gminy Świdwin
10. Podsumowanie  konkursu  na  „Najpiękniejsza  zagroda  w  gminie”, 

„Najpiękniejszy  budynek  wielorodzinny  z  obejściem”,  „Najpiękniejszy 
budynek z ogrodem przydomowym”

11. „Czas dla Samorządów”
12. D y s k u s j a
13. Podjęcie uchwał
14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania
15. Wolne wnioski
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16. Z a k o ń c z e n i e

Ad.4. INTERPELACJE RADNYCH

 Radny  Pan  Andrzej  Żubert zwrócił  się  z  prośbą, 
aby  Urząd  Gminy  wystąpił  z  pismem  do  Rejonu  Dróg  o  odwodnienie 
odcinka drogi  od Pana Tymińskiego do Pana Szymurskiego.  Po ostatnich 
ulewach na poboczach drogi oraz podwórkach było bardzo dużo wody
 około  trzech  lat  temu  koło  posesji  radnego  ścięto  drzewo  (kasztan). 
Drzewo zostało zabrane – został „pomnik” pień o wysokości około półtora 
metra, który przeszkadza. Pan Żubert prosi, aby zwrócić się do Rejonu Dróg 
o jego wycięcie. 

Ad.5. INFORMACJA  KOMENDANTA  POWIATOWEGO 
PAŃSTWOWEJ  STRAŻY  POŻARNEJ  DOTYCZĄCA 
POSTĘPOWANIA  STRAŻY  PRZY  USUWANIU  WYROJENIA 
SZERSZENI,  PSZCZÓŁ  I  INNYCH  NIEBEZPIECZNYCH 
OWADÓW.

Asp.sztab.  Dowódca  Jednostki  Ratowniczo-Gaśniczej  Państwowej  Straży 
Pożarnej  w  Świdwinie  Pan  Dariusz  Bloch poinformował,  że  do  Komendy 
Powiatowej PSP w Świdwinie przesłane zostały „Zasady postępowania podczas 
interwencji prowadzonych w związku ze zgłoszeniem wystąpienia zagrożeń od 
rojów lub gniazd owadów błonkoskrzydłych” Materiał ten jest odpowiedzią na 
postulaty  zgłaszane  do  Komendy  Głównej  Państwowej  Straży  Pożarnej 
o określenie zarówno odpowiedzialności,  jak i podstawowych zasad działania 
podczas zdarzeń związanych z wystąpieniem owadów błonkoskrzydłych lub ich 
gniazd.
Niniejsze zasady stanowią minimalny katalog zaleceń do stosowania podczas 
zdarzeń  z  udziałem  owadów  błonkoskrzydłych.  W  związku  z  powyższym 
Komendanci Państwowych Powiatowych Straży Pożarnych otrzymali polecenie 
włączenia  niniejszego  materiału  do  planów ratowniczych  oraz  wdrożenie  do 
stosowania  w podległych  jednostkach.  Szczególny  nacisk  należy  położyć  na 
zapoznanie z materiałem osoby odpowiedzialne za kontakty z mediami w celu 
rzetelnego  ich  informowania  o  nowych  regulacjach,  w  tym  opublikowanie 
materiału na stronach internetowych podległych jednostek. 
Zwrócono  także  uwagę,  że  konsekwencją  wdrożenia  „Zasad”  do  stosowania 
powinno być między innymi opracowanie wykazu wszystkich dostępnych firm 
z  terenu  powiatu  zajmujących  się  usuwaniem  rojów  lub  gniazd  owadów 
błonkoskrzydłych.
Wykaz  niezbędny  podczas  stosowania  odpowiednich  zapisów  z  „Zasad” 
powinien być stale dostępny dla służby dyżurnej stanowisk kierowania.
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Zasady  postępowania  podczas  interwencji  prowadzonych  w  związku  ze 
zgłoszeniem  wystąpienia  zagrożenia  od  rojów  lub  gniazd  owadów 
błonkoskrzydłych  należy  rozszerzyć  na  jednostki  Ochotniczych  Straży 
Pożarnych włącznie do Krajowego Systemu Ratowniczo Gaśniczego.

Opracowanie Komendy Głównej Państwowej Straży Pożarnej w sprawie zasad  
postępowania  podczas  interwencji  prowadzonych w związku ze  zgłoszeniem 
wystąpienia zagrożeń od rojów lub gniazd owadów błonkoskrzydłych stanowi 
załącznik do protokołu.

 
Ad.6. SPRAWOZDANIE  PRZEWODNICZĄCYCH  KOMISJI  RADY 

GMINY Z PRAC W OKRESIE MIĘDZY SESJAMI

Pani Halina Cybul – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Komisja w okresie 
między sesjami dokonała czterech kontroli:

 w sprawie wydatkowania funduszy unijnych i innych w tym PPWOW

 w zakresie całkowitego rozliczenia Gminnego Zespołu Oświaty, Kultury 
i Sportu oraz funkcjonowania i finansowania świetlic wiejskich za 2008 rok

 dotycząca celowości podziału środków na sport w 2008 roku

 informacji z wykonania budżetu gminy za I-sze półrocze 2009 roku

Protokoły  z  przeprowadzonych  kontroli  do  wglądu  w  aktach  Komisji  
Rewizyjnej

Pani Daniela Bodnar – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury:
 W dniach 14 i 15 lipca odbyły się dwa wyjazdowe posiedzenia, celem 
których był przegląd świetlic wiejskich podległych gminie. Odwiedziliśmy 
dwanaście z czternastu funkcjonujących świetlic (dwie nieczynne z powodu 
braku świetlicowej). Członkowie Komisji zwracali szczególną uwagę na:

- stan techniczny poszczególnych obiektów
- wyposażenie świetlic i estetykę
- przygotowanie  świetlic  na  okres  wakacji  (wakacyjne  plany  zajęć 

i możliwość ich realizacji)

 Na  posiedzeniu  w  dniu  10  sierpnia  2009  roku  Komisja  dokonała 
podsumowania  spostrzeżeń  i  uwag  dotyczących  funkcjonowania  świetlic 
i przedstawiła wnioski o realizacji.
W drugiej części posiedzenia członkowie Komisji spotkali się z prezesami 
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klubów sportowych działających na terenie naszej  gminy (nieobecny był 
prezes  „Contry”  Rusinowo  Pan  Henryk  Mich).  Wszyscy  prezesi 
w wyznaczonym terminie złożyli sprawozdania z działalności i rozliczenia 
z dofinansowania jakie otrzymali z gminy na I-sze półrocze 2009 roku. Na 
podstawie  tych  sprawozdań  Kierownik  Referatu  Oświaty,  Kultury 
i  Zdrowia Pan Sebastian  Basiejko  sporządził  protokół  i  przedstawił   go 
członkom Komisji. Protokół końcowy zamykający pierwsze półrocze 2009 
roku został przyjęty. 

Pan  Antoni  Giluk –  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej,  Rozwoju 
Gospodarczego,  Handlu,  Usług,  Bezrobocia  i  Opieki  Społecznej  –  Komisja 
w okresie między sesjami spotkała się dwa razy. Tematem pierwszego spotkania 
było  Bezpieczeństwo  dzieci  podczas  wakacji oraz  Realizacja  inwestycji 
w gminie w I-szym półroczu 2009 roku (realizacja znikoma).

Pan  Ryszard  Pawlonka –  Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa,  Leśnictwa, 
Ochrony  Środowiska,  Bezpieczeństwa  i  Przestrzegania  Prawa  –  w  okresie 
międzysesyjnym Komisja odbyła trzy posiedzenia:

 Bezpieczeństwo dzieci podczas wakacji

 Wyjazdowe  –  przegląd  i  ocena  „Najpiękniejszej  zagrody  w  gminie”, 
„Najpiękniejszego  budynku  wielorodzinnego  z  obejściem”, 
„Najpiękniejszego budynku z ogrodem przydomowym”

 Bezpieczeństwo dowozy dzieci do szkół oraz Podsumowanie konkursu na 
„Najpiękniejszą zagrodę w gminie”, „Najpiękniejszy budynek wielorodzinny 
z obejściem”, „Najpiękniejszy budynek z ogrodem przydomowym”

Ad.7. • SPRAWOZDANIE WÓJTA GMINY Z WYKONANIA 
UCHWAŁ I PRACY W OKRESIE MIĘDZY SESJAMI.
• INFORMACJA  WÓJTA  O  KIERUNKU  ROZWOJU 
GMINY                   I  POLITYCE  SPOŁECZNO-
GOSPODARCZEJ  W  DRUGIM  PÓŁROCZU  2009  ROKU 
ORAZ LATACH NASTĘPNYCH

Wójt Gminy  Pan Zdzisław Pawelec – w okresie między sesjami działalność 
Urzędu koncentrowała się na:

•
1. Przygotowano program bezpieczne wakacje poprzez świetlice wiejskie – 

praca świetlicowych była przedmiotem kontroli przez Komisję Oświaty

2. Trwały  prace  mimo  zmniejszenia  funduszy  i  rozliczanie  grantów 
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w konkursach  w ramach  Programu  Integracji  Społecznej  z  komponentu 
Poakcesyjnego  Programu  Wsparcia  Obszarów  Wiejskich  _  (realizacja 
programu w latach 2008 – 2010 środki przeznaczone są na realizowanie 
usług społecznych la następujących grup: osoby starsze, dzieci i młodzież, 
rodziny). Granty te dotyczyły programów na okres wakacji: „Pożyteczne 
wakacje na wsi” i „Wymarzone wakacje”

3. Podpisany został akt notarialny na sprzedaż nieruchomości w Rycerzewku 
w dniu 24 lipca 2009 roku. Sprzedano za kwotę 5.100 zł. (brutto)

4. Po ogłoszeniu zapytania o cenę wybrano wykonawcę ,  któremu zlecono 
naprawę  trzech  dróg:  Kluczkowo  –  Cieszeniewo,  Kluczkowo  – 
Chomentowo, Bierzwnica Kolonia. Prace firma wykonała w miesiącu lipcu 
za kwotę 34.000 zł. (w sumie 9 km dróg)

5. Pracownikami interwencyjnymi wykonano prace przy remoncie przystanku 
oraz chodnika koło przystanku w Osowie, naprawiono wjazd dla autobusu 
przy świetlicy w Krosinie, wymalowano przystanki PKS, a chwili obecnej 
wspólnie z ZDP robiony jest chodnik w Niemierzynie

6. Przed  rozpoczęciem  roku  szkolnego  przeprowadzono  kontrolę  stanu 
budynków  szkolnych.  Przeprowadzone  były  spotkania  z  Dyrektorami 
Szkół w sprawie zatrudnienia (etatów) oraz dowożenia dzieci

7. Urząd wykonywał wszystkie prace i zadania bieżące

8. Wydział  promocji  i  Referat  Oświaty  służył  pomocą  przy  organizacji 
festynów  wiejskich  w:  Oparznie,  Lekowie,  Sławie,  Cieszeniewie, 
Bierzwnicy, Krosinie oraz festynów gminnych w Smardzku i Klępczewie. 
Pan  Wójt  szczególnie  podziękował  sołtys  Oparza  Pani  Beacie 
Wróblewskiej   i  wszystkim  zaangażowanym  w  organizację  Turnieju 
o Szablę Wójta

9. W trakcie eksploatacji hali sportowej w Lekowie dostrzegliśmy zbyt duże 
ugięcia  podłogi.  Uwagi  te  zgłosiliśmy  do  wykonawcy  oraz  nadzoru. 
W  wyniku  kilku  wykonanych  odkryć  stwierdzono  występowanie  wody 
między folią uszczelniającą, a podłogą i zbyt szybkie zmurszenie desek. 
Zażądaliśmy  od  wykonawcy  pełnej  obserwacji  i  znalezienia  przecieku 
wody. W wyniku obserwacji wykonawca dokonał wymiany części podłogi 
i  usunął  wszystkie  zgłoszone  usterki  oraz  przedłużony  został  okres 
gwarancji o 18 miesięcy.

10. Przy  zaangażowaniu  pracowników  interwencyjnych  wykonano  remont 
ścieżki ekologicznej w Oparznie

6



11. W ramach Europejskiego Funduszu Społecznego realizowany jest program 
„Dla lepszego jutra”. Program Operacyjny Kapitał Ludzki

12. Od  1  września  2009  roku  przyjmowane  są  wnioski  na  zwrot  podatku 
akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego

13. Wspólnie z Zarządem Dróg Wojewódzkich przy naszym udziale w formie 
materiałów  wykonywany  jest  remont  chodnika  i  budowy  zatok  w 
miejscowości Sława

14. Wspólnie  z  Zarządem Dróg Wojewódzkich  i  Urzędem Miasta  Świdwin 
wykonany zostanie  chodnik przy  drodze  wojewódzkiej  do miejscowości 
Stary Przybysław. Prace mają się rozpocząć pod koniec miesiąca września

15. Ogłoszono i  rozstrzygnięto konkurs na działania sportowe dla Klubów i 
UKS na terenie gminy

W drugiej  części  swojego  wystąpienia  Wójt  Gminy  Pan Zdzisław  Pawelec 
przedstawił  informację  o  kierunku  rozwoju  gminy  i  polityce  społeczno-
gospodarczej w drugim półroczu 2009 roku oraz latach następnych. 
Nasza  gmina  jest  gminą  rolniczą  bez  większego  przemysłu,  stawiającą  na 
rozwój  rolnictwa  indywidualnego  i  przedsiębiorstw  rolnych  z  wysokim 
bezrobociem, występującym ubóstwem wśród mieszkańców.
Zadania  inwestycyjne  i  remontowe  mają  na  celu  nie  tylko  polepszenie 
warunków życia mieszkańców, ale i stworzenie warunków na rozwój małych 
przedsiębiorstw związanych z rolnictwem i preferowanie zmian lub sięganie po 
dodatkowe źródła dochodu przez rolników, np. agroturystyka. 

Głównymi założeniami przyjętymi na 2009 rok były i są:

W  zadaniach  infrastruktury  –  inwestycje  –  złożenie  wniosków  do  PROW 
„Odnowa  wsi”  na  remonty  świetlic  oraz  budowę  placów  zabaw 
w miejscowościach: Cieszeniewo, Ząbrowo i Smardzko zgodnie z Wieloletnim 
Planem Inwestycyjnym na lata 2007 – 2013. Ponadto złożenie wniosków także 
do  PROW  w  ramach  działania  „Usługi  dla  ludności”  na  dokanalizowanie 
miejscowości  Krosino,  budowę  sieci  kanalizacyjnej  z  budową  oczyszczalni 
w Lipcach  i  Łąkowie  oraz  budowę  sieci  wodociągowej  w Świdwinku  wraz 
z rozprowadzeniem i budową sieci wodociągowej w Przymiarkach.
Zadanie to zostało wykonane i na powyższe zadania wnioski zostały złożone do 
Urzędu  Marszałkowskiego,  co  spowoduje  pozyskanie  środków  finansowych 
z zewnątrz, a w szczególności unijnych. Na dzień dzisiejszy wnioski przeszły 
wszystkie  wymogi  formalne  i  zostały  przedstawione  do  Zarządu  UM  do 
zatwierdzenia i podpisania umowy. Wniosek na wodociągi i kanalizację złożony 
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pod koniec miesiąca czerwca jest jeszcze weryfikowany przez Wydział PROW 
przy UM. Procedura takiej weryfikacji trwa do pięciu miesięcy. Podjętym w tym 
roku  i  realizowanym  przez  lata  następne  jest  dofinansowanie  budowy 
oczyszczalni  przydomowych.  Jest  to  pomoc  pojedynczym  gospodarstwo 
w  dbaniu  o  środowisko.  Realizacja  tych  zadań  przyczyni  się  do  większej 
ochrony środowiska, co jest naszym celem. Do zadań mających na celu poprawę 
czystości  na  terenie  gminy  jest  zbiórka  odpadów  komunalnych 
z wprowadzeniem zbiórki selektywnej.
Jest to niezwykle trudne zadanie poprzez niechęć mieszkańców, ale i także nie 
solidnym podejściu do tematu przez firmy wywożące odpady.
Wprowadzenie  nieodpłatnego  rozdawania  worków  i  ich  zbiórka  w  drugim 
półroczu 2009 roku napotyka  na  trudności.  Pan Wójt  podziękował  paniom i 
panom sołtysom za  pomoc  w realizacji  tego  zadania  oraz  poprosił  o  dalszą 
współpracę. 

Niezwykle trudnym zadaniem jest  doprowadzenie  dróg gminnych do takiego 
stanu, aby można było się nimi swobodnie poruszać – bez większych utrudnień. 
Jest to zadanie bardzo trudne i wymagające wysokich nakładów finansowych, 
których w kasie gminnej brak.

Wydatki  w  działach  oświaty,  kultury  i  sportu  realizowane  są  zgodnie 
z  założeniami  i  przyjętym przez  Wysoką  Radę  budżetem.  Działania  w  tym 
kierunku mają na celu dbanie o dobro naszych dzieci, młodzieży i wszystkich 
mieszkańców.  Urząd  i  Rada  Gminy  czyni  wszelkie  starania,  aby  stworzyć 
naszym dzieciom jak najlepsze warunki do nauki, nie gorsze jak w mieście.

Działające świetlice mają za zadanie zagospodarowanie nie tylko czasu wolnego 
czasu wolnego od nauki dzieci, ale stawać się miejscem spotkań i organizacji 
wspólnych działań mieszkańców. Takie działania jak zajęcia kulturalne i sport 
(kluby  sportowe  –  piłka  nożna,  piłka  ręczna  i  karate)  przynoszą  obopólną 
korzyść i integrują mieszkańców.
Działania  socjalne  realizowane  głównie  przez  Gminny  Ośrodek  Pomocy 
Społecznej  są  działaniami  mającymi  na  celu  pomniejszenie  biedy  i  ubóstwa 
w gminie.  Mimo,  że  upadek PGR-ów nastąpił  szesnaście  lat  temu,  skutki  są 
widoczne  i  odczuwalne  do  dzisiaj.  Podejmowanie  działań  poprzez  różne 
programy i  szkolenia  dla  bezrobotnych nie  przynoszą  spodziewanego efektu. 
Modnym stało się  dziedziczenie  bezrobocia,  a  staranie  się  o  zatrudnienie  do 
czasu  wyrobienie  zasiłku  dla  bezrobotnych.  Wypłacane  różnego  rodzaju 
świadczenia  z  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  pozwalają  na 
zabezpieczenie  minimum egzystencji,  co przez  mieszkańców gminy  stało  się 
sposobem na życie. 
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Co do bieżącej działalności Urzędu Pan Wójt zadeklarował, że będzie się starał 
i  czynił  takie  kroki,  aby  Urząd  był  dla  petentów  coraz  bardziej  dostępny 
i bardziej przyjazny i coraz lepiej profesjonalnie funkcjonował. 

Zadania  i  założenia  społeczne  –  socjalne  i  inwestycyjne  na  rok  2010  przy 
aprobacie Wysokiej Rady przez uchwalenie budżetu na 2010 rok  maja na celu 
w dalszym ciągu rozwój  gminy i  polepszenie  warunków życia  mieszkańców 
gminy. Głównym zadaniem jest kanalizacja pozostałych miejscowości zgodnie 
z  Wieloletnimi  Planami  Inwestycyjnymi  Lekowo,  Oparzno,  Bierzwnica. 
Niezwykle  ważne  jest  ocieplenie  budynków  Zespołów  Szkół  w  Lekowie 
i Bierzwnicy. Ocieplenie przyczyni się do polepszenia stanu technicznego oraz 
oszczędności w zużyciu gazu celem ogrzewania.

Poprzez złożenie kolejnych wniosków do PROW „Odnowa Wsi” przystąpimy 
do  remontów  następnych  w  kolejności  świetlic  i  budowę  przy  nich  placów 
zabaw.
W wyniku utworzenie na terenie powiatu – a nasza gmina była gminą wiodącą 
LGD  „powiatu  Świdwińskiego”  –  nasza  gmina,  stowarzyszenia  oraz 
przedsiębiorcy  i  rolnicy  będą  mogli  składać  wnioski  do  działania  LEADER 
w ramach PROW na lata 2007-2013.Jako gmina złożymy wnioski na remonty 
świetlic  i  innych  obiektów zgodnie  z  Wieloletnimi  Planami  Inwestycyjnymi 
i realizacja zadań w powiązaniu z Funduszem Sołeckim.

Poszczególne zadania remontowe dróg, budynków komunalnych, przystanków, 
chodników muszą być skoordynowane z zadaniami zgłoszonymi przez sołectwa 
w ramach  wspomnianego  Funduszu  Sołeckiego.  Remonty  dróg  i  chodników 
będą wykonywane przy współpracy z Zarządem Dróg Powiatowych i Zarządem 
Dróg Wojewódzkich  w miejscowościach, gdzie to tylko będzie możliwe. 
W 2010 roku planowane są dopłaty do budowy przydomowych oczyszczalni 
ścieków. Planowany jest program dopłat do utylizacji azbestu (zwrot kosztów 
tylko utylizacji).
W dalszym ciągu będziemy podejmować  starania o jak największe pozyskanie 
funduszy unijnych na wyżej wymienione inwestycje i remonty. 

ą  W  dalszym  ciągu  prowadzony  będzie  szczególny  nadzór  nad  selektywną 
zbiórką  odpadów  komunalnych  –  nadzór  strażnika  gminnego  i  inspektora 
ds  ochrony  środowiska  przy  współpracy  Międzygminnego  Przedsiębiorstwa 
Gospodarki Odpadami w Wardyniu Górnym i firmami wywożącymi.

W oświacie, kulturze i sporcie prowadzić będziemy politykę ogólnodostępności 
i  skorzystania z tycz zadań angażując jak największą ilość dzieci,  młodzieży 
i dorosłych mieszkańców naszej gminy.
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Pracownicy Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej zgodnie z przepisami ustaw 
oraz  w  ramach  funduszy  budżetu  maja  za  zadanie  dbanie  o  naszych 
mieszkańców nie posiadających środków do życia i nie mających opieki.

Dyrektorzy  szkół  od  czasu  usamodzielnienia  stali  się  menedżerami  swoich 
placówek i mają za zadanie tworzenia jak najlepszych warunków do nauki oraz 
jakości nauczania. Rada Gminy i Wójt Gminy mają obowiązek nadzorowania 
tych zadań zarówno pod względem finansowym, jak też pedagogicznym. 
Bardzo ważnym tematem jest  bezpieczeństwo naszych mieszkańców,  dlatego 
będziemy  współpracować  z  Policją  i  Strażą  Pożarną.  Musimy  zwiększyć 
współpracę strażnika gminnego z dzielnicowymi z terenu naszej gminy. 

Nawiązanie  dobrej  współpracy  z  Urzędami:  Marszałkowskim,  Starostwem 
Powiatowym, Gminami ościennymi i Wojewodą ma na celu prowadzenie dobrej 
polityki gospodarczej, co powinno przynieść korzyści naszej gminie. 

Jak  Pan  Wójt  wspomniał  na  początki  jesteśmy  gminą  rolniczą  i  naszym 
zadaniem  jest  i  będzie  pomoc  naszym  rolnikom w  ich  działalności.  Jest  to 
zadanie niezwykle trudne. Gmina nie jest w stanie samodzielnie udźwignąć tego 
ciężaru.  Staramy  się  pomagać  poprzez  obniżanie  stawki  podatku  rolnego  - 
zawsze niższej niż GUS, podatki od nieruchomości też ustalane są na poziomie 
niższym niż ustalone przez Ministra Finansów.

Co  roku  delegujemy  pracowników  publicznych  do  Spółki  Wodnej,  która 
wykonuje prace melioracyjne. W ocenie niektórych rolników jest to za mało, ale 
szkoły, świetlice także służą dzieciom rolników i samym rolnikom. 

Kończąc Pan Wójt wyraził nadzieję, że wspólnie dbając o gminę przyczynimy 
się  do  jej  rozwoju,  na  korzyść  nas  wszystkich  i  chętnych  tu  zamieszkać  i 
zainwestować. 

Ad.8. SPRAWOZDANIE  Z  WYKONANIA  BUDŻETU  GMINY  ZA  I-
SZE PÓŁROCZE 2009 ROKU

Informację  z  wykonania  budżetu  gminy  za  I-sze  półrocze  2009  roku 
przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Renata Kamińska .
Dnia  24  sierpnia  2009  roku  Zarządzeniem Nr  40/2009  Wójt  Gminy  przyjął 
informację  z wykonania budżetu za I-sze półrocze 2009 roku i  przedłożył ją 
Radzie Gminy oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej.
Informacja była omawiana na Komisji Budżetowej oraz wszystkich Komisjach 
Rady – uwag co do wykonania nie wniesiono. 
Regionalna Izba Obrachunkowa zbadała materiały i wydała pozytywną opinię 
z przebiegu wykonania budżetu. 
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Budżet  gminy  na  koniec  półrocza  2009  roku  został  zrealizowany 
w następujących wielkościach:

 Dochody 
ogółem

plan 21.639.011,65 zł. wykonanie 9.422.616,03 zł.

 Wydatki 
ogółem

plan 24.416.723,65 zł. wykonanie 8.062.570,95 zł.

Według  struktury  wykonania  dochodów  najwyższy  wskaźnik  występuje 
w pozycji subwencji ogólnej dla gmin wynoszący 38,7 % ogólnego wykonania. 
Nastepną  pozycją  są  dotacje  z  budżetu  państwa na  zadania  zlecone  22,3 %. 
Natomiast wskaźnik wykonania dochodów z podatków i opłat wyniósł 18,2 % 
ogólnego  wykonania.  Na  koniec  czerwca  w  tej  pozycji  zamknęliśmy  się 
zaległościami  w  wysokości  241.149  zł.  Dochody  z  podatków  stanowiących 
dochód budżetu państwa od osób prawnych i  od osób fizycznych wykonano 
w 42,7 % w stosunku do planowanych,  a  są  to udziały przekazywane przez 
Ministerstwo Finansów i Urzędy Skarbowe.

Dochody ze sprzedaży mienia na plan 205.900 zł. wykonano w kwocie 264.100 
zł.
Dochody gminy realizowane były według zasad określonych w przepisach.

Realizacja planu finansowego zadań zleconych:

 Dotacja 
planowana 3.726.228,33 zł. wykonana 2.107.380,33 zł. 56,6 %

 Wydatki 
planowane 3.726.228,33 zł. wykonane 2.000.014,90 zł. 53,7 %

Otrzymane  środki  na  zadania  zlecone  wykorzystywane  są  zgodnie  z  ich 
przeznaczeniem.
Natomiast w ogólnej kwocie wydatków najwyższą pozycję zajmują wydatki na 
oświatę i wychowanie w gminie, które wyniosły 34,6 % ogólnych wydatków. 
Następna pozycja budżetowa to wydatki na pomoc społeczną,  która wyniosła 
30,4 % ogólnych wydatków, a pozostałe 35 % wydatków stanowią pozostałe 
działy budżetu gminy.

W  ciągu  I-go  półrocza  2009  roku  budżet  gminy  został  zwiększony 
o 1.126.652,65 zł. w stosunku do uchwalonego przez Radę Gminy Uchwałą Nr 
XVIII/137/2008 z dnia 29 grudnia 2008 roku. Zwiększenia wystąpiły głównie w 
dotacji na zadania zlecone oraz na dofinansowanie zadań własnych gminy.
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Nie  wystąpiły  przekroczenia  wydatków,  a  tym  samym  została  zachowana 
równowaga budżetowa.

Ad.9. PRZYGOTOWANIE  SZKÓŁ  I  ORGANIZACJA  NOWEGO 
ROKU  SZKOLNEGO  2009/2010  NA  TERENIE  GMINY 
ŚWIDWIN

Przygotowanie  szkół  i  organizację  do  nowego roku szkolnego 2009/2010 na 
terenie gminy Świdwin omówił Kierownik Referatu Oświaty, Kultury i Zdrowia 
Pan Sebastian Basiejko.

Na terenie Gminy Świdwin funkcjonuje pięć szkół:
-3 zespoły szkół (szkoła podstawowa+ gimnazjum) w Bierzwnicy, Lekowie
 i Oparznie
-2 szkoły podstawowe w Klępczewie i w Rusinowie

                          SZKOŁY, POWIERZCHNIA UŻYTKOWA, 
                                    KUBATURA, LICZBA SAL

ZS 
Bierzwnica

ZS 
Lekowo

ZS 
Oparzno

SP Klępczewo SP Rusinowo

Powierzchnia 
użytkowa m2 2017,2 1968,8

_ 2416(hala)
 1 ,8198 694,9 848

Kubatura m3 11554
8500

+ 
16 770(hala)

7 536,00 1598,2 2204,8

Liczba izb
lekcyjnych 8 8 +3 11 8 6

Sala gimnast. 1 1 1 - -
Sala komp. 1 1 1 1 1
Klasa oddz. 
przedszk. 1 1 1 1 1

RAZEM 11 10 14 10 8

Baza lokalowa placówek stale ulega poprawie. 
ZSZ  Oparzno  oraz  ZSZ  Bierzwnica  dysponują  salami  gimnastycznymi, 
natomiast ZSZ Lekowo korzysta z pełnowymiarowej hali sportowej. 
W  Klępczewie  przystosowano  jedną  większą  klasę  do  prowadzenia  zajęć 
sportowych. W Rusinowie zajęcia sportowe prowadzone są w sali należącej do 
świetlicy. 
Gdy pozwala na to pogoda wykorzystywane są boiska przyszkolne. Znacząco 
poprawiły się warunki lokalowe ZS w Oparznie- po dobudowie w 2004r. 
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2 sal lekcyjnych szatni i korytarza oraz ZSZ w Lekowie po budowie Gminnej 
Hali Sportowej wraz z pomieszczeniami socjalnymi gdzie utworzono trzy klasy 
dla uczniów I,II,II 
 

LICZBA UCZNIÓW W SZKOŁACH GMINNYCH
 rok szkolny -  wrzesień 2009

SZKOŁA PODSTAWOWA GIMNAZJUM

L.
oddz

I II III IV V VI
 

SP
RAZEM

L.
oddz

I II III
G

RAZE
M 

SP
+G „0”

SP
+G
+0

ZS
BIERZWNICA 6 11 16 17 16 16 25 101 3 23 20 20 63 164 16 180

ZS 
LEKOWO 6 10 23 15 14 16 15 93 5 19

18
20
21

20
17 115 208 15 223

ZS
OPARZNO 4 10 5 10 12 8 11 56 3 14 16 26 56 112 16 128

SP
KLĘPCZEWO 3,5 5 6 6 5 6 5 33 - - - - - 33 8

(1) 41
SP

RUSINOWO 4 9 10 5 11 8 9 52 - - - - - 52 18 70

 
OGÓŁEM

23,
5 45 60 53 58 54 65

335
11 74 77 83

234 569
73 642

 W stosunku do  września ubiegłego roku liczba uczniów w szkołach 
podstawowych zmalała o  50
 
Liczba uczniów w gimnazjach zwiększyła się o 1 
 
Ogólna liczba uczniów w gminnych szkołach zmalała o   34 
 
W  oddziałach  przedszkolnych  liczba  dzieci  realizujących 
obowiązkowe przygotowanie przedszkolne wynosi 73 . zwiększyła się 
w stosunku do roku ubiegłego o 15

Liczba  godzin  dydaktycznych   jest  zgodna  z  wytycznymi  kuratorium 
oświaty,  z  ramowymi  planami  nauczania  i  arkuszami 
organizacyjnymi,  uzależniona jest  również od ilości  oddziałów i 
obowiązku podziału klas na grupy.

Ze względu na malejącą liczbę uczniów w niektórych szkołach podstawowych 
występuje nauczanie w systemie klas łączonych:
Klępczewo-0+I, II+III, IV+V
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Rusinowo  - II+III, IV+V
Oparzno   -II+III, IV-V

W szkołach prowadzone są j. obce :
ZS Bierzwnica -j. angielski, j. rosyjski
ZS Lekowo -     j angielski, j. niemiecki, 
ZS Oparzno -    j. angielski, j. niemiecki, 
SP Klępczewo -j. niemiecki
SP Rusinowo -  j. niemiecki

               W bieżącym roku szkolnym zapewniona jest kadra do nauczania 
języków obcych. 

 Rokrocznie samorząd gminny finansuje niektóre zajęcia szkolne. Są to przede 
wszystkim  zajęcia  pozalekcyjne  tj.  koła  przedmiotowe  zajęcia  sportowe, 
częściowo j. obce.

2008/2009- 218 h 
2009/2010- 193 h zmalało o 25 h 
Godziny świetlicowe przeznaczone są na opiekę nad uczniami dojeżdżającymi.

KADRA NAUCZYCIELSKA WG STOPNI AWANSU ZAWODOWEGO
  

Placówka stażysta kontrakt. mianow. dyplomow. Razem
Bierzwnica 1 3 2 9 15
Lekowo 2 1 6 11 20
Oparzno 4 7 4 15
Klępczewo 1 2 3 4 10(6)
Rusinowo 1 3 4 1 9
Razem 3 10 25 30 68

STAN ZATRUDNIENIA –wrzesień 2009r.
PRACOWNICY OBSŁUGI SZKÓŁ

PLACÓWKA PEŁNOZATRUDNIENI NIEPEŁNOZATRUDNIENI RAZEM
ZS BIERZWNICA 8,5 8,5
ZS LEKOWO 9  9
ZS OPARZNO 8 8
SP KLĘPCZEWO 3 3
SP RUSINOWO 3 3
OGÓŁEM 29,5
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ORGANIZACJA DOWOZU UCZNIÓW
2009/2010 

 3  autobusy gminne + wynajęty środek transportu ( PKS ) –
Bierzwnica         120     w tym SP- 81       G-39
Lekowo-                    131     w tym SP- 45,       G-86
Oparzno-                     92     w tym SP- 41        G-51  
Rusinowo-                   61 
Klępczewo                   8                 
Smardzko                    41   + 1 opiekun         
Szkoła specjalna – 20 + 4 opiekunów ( zakup biletów) 
Dowożonych samochodem ( niepełnosprawni) – 7 
Ogółem dowożonych i dojeżdżających: - 478 
-  do szkół gminnych –                               410                               
-  do innych szkół  /SP Nr3 i szk. specj./ -   68 

Płacimy  za  dowóz  dwóch  uczniów  niepełnosprawnych  (  na  wózkach 
inwalidzkich) z Lekowa i Kluczkowa do Filii Szkoły Specjalnej w Świdwinie. 
Dzieci są przewożone specjalnym busem przystosowanym do przewozu osób 
niepełnosprawnych oraz rodzicom  dowożącej dziecko niepełnosprawne do SP 
w  Rusinowie(  Bies)   własnym  samochodem  w  postaci  przydziału  limitu 
kilometrów,  podobnie  rodzicom z kolonii  w Krosinie  (  Bieniek )  ,  Rogalino 
( Białoskórska) oraz zwrot kosztów dwozu dzicka niewidomego ze Sławy  do 
szkoły specjalnej w Bydgoszczy
 ( Dreslerska) 
   
Autobusy garażowane są : Rusinowie ( Kąkol), oraz wynajętych garażach przy 
ulicy Szczecińskiej. ( Rogulski, Kieruzel) . 
Satna autobusów Jelcz L090 MS ( Bierzwnica ) ogólny dobry 
Autosan H-9 (Lekowo ) – 2008 r. remont kapitalny 
Autosan H-9 ( Oparzno) – po remoncie bieżącym 

 Uczniowie oczekują na autobusy szkolne w świetlicach wiejskich- Kluczkowo, 
Cieszeniewo, Przybysław, Krosino, Łąkowo, Ząbrowo, Rogalino, Klępczewie . 

ORGANIZACJA PRACY W SZKOŁACH

Szkoły pracują zgodnie z zatwierdzonymi przez organ prowadzący 
 arkuszami organizacyjnymi, wszelkie zmiany wprowadzane są aneksami.
Szkoły opracowały tygodniowe podziały godzin, przydziały czynności, 
a tam gdzie jest organizowany dowóz - szczegółowe rozkłady jazdy 
z wyszczególnieniem tras, czasu i ilości przewożonych uczniów. 
Czas pracy szkół został dostosowany do potrzeb uczniów dojeżdżających.
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Szkoły  zapewniają  opiekę  uczniom  dojeżdżającym,  którzy  oczekują  na 
autobusy, organizując zajęcia świetlicowe i biblioteczne.
Wszystkie szkoły posiadają statuty.
Wszystkie  szkoły  wyposażone  są  w  pracownie  komputerowe.  Problem 
z dostępem do Internetu mają szkoły w Oparznie i Rusinowie 

W  szkołach  Rusinowie,  Oparznie,  Lekowie,  Bierzwniccy  zatrudnieni  są 
pedagodzy. 

W szkołach realizowany jest Rządowy program ,,Wyprawka szkolana”
dla uczniów klas I-III szkoły podstawowej  oraz klas I gimnazjum polegający na 
tym, że udzielana jest  pomoc w formie dofinansowania zakupu podręczników, 
dla dzieci  pochodzących z rodzin, w których dochód na osobę nie przekracza 
kryterium dochodowego na osobę w rodzinie, o którym mowa w art.8 ust.1 pkt 2 
ustawy z dnia 12 marca 2004r. o pomocy społecznej tj.351,00zł.
Pomoc,  o  której  mowa,  udzielana  będzie  na  wniosek  rodziców,  prawnych 
opiekunów lub innych uprawnionych osób.
Wnioski  z  zaświadczeniami  o  wysokości  dochodów  lub  zaświadczeń 
o  korzystaniu  ze  świadczeń  pieniężnych  z  pomocy  społecznej  składa  się  w 
szkole do której uczęszcza uczeń.

Od  września  w  szkołach  realizowany  będzie  II  etap  zadania 
współfinansowanego przez Ministerstwo Sportu  - nauka pływania dla dzieci ze 
szkół  gminnych w Parku Wodnym Relax w Świdwin pn.   ,,Gmina  Świdwin 
z wodą za pan brat” . 
Realizowany będzie również program ,,Przeciwdziałanie poprzez sport  agresji 
i patologii wśród dzieci i młodzieży”. 
W szkołach  funkcjonują  sekcje  sportowe prowadzone  przez  UKS w ramach 
zadania ,, Upowszechnianie kultury fizycznej i sportu wśród dzieci i młodzieży 
szkolnej z Gminy Świdwin tj.: 
1. akrobatyki sportowej – Bierzwnica 
2. koszykówki – Oparzno 
3. piłki ręcznej, piłki nożnej – Lekowo 
4. gry zespołowe – Klępczewo 
5. samoobrony( karate) – Rusinowo 

OPIEKA MEDYCZNA

Opieka  medyczna  w placówkach  oświatowych od ubiegłego roku nie  uległa 
zmianie.  Dwie  pielęgniarki  zatrudnione  w  charakterze  opiekunek  w  czasie 
dowozu  sprawują  opiekę  pielęgniarską  w  szkołach  -Lekowo,  Oparzno, 
Rusinowo.
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Ponadto od stycznia  2000r.  są  usługi  prowadzone przez pielęgniarską spółkę 
cywilną "ZDROWIE"
Bierzwnica  - 1x w tyg.
Lekowo       - 1x w tyg.
Oparzno      - 1x w tyg.
Klępczewo  - 1x na 2 tyg.
Rusinowo   - 1x na 2 tyg.
 Od  2003  roku   w  Lekowie  istnieje  gabinet  stomatologiczny.  Opieką 
stomatologiczną objęci są wszyscy uczniowie uczęszczający do gminnych szkół. 
Uczniów dowozimy autobusami szkolnymi.

REMONTY, NAPRAWY  

Lp. Szkoła Rodzaj robót
1 Zespół Szkół w Bierzwnicy  Naprawy bieżące 
2 Zespół Szkół 

w Lekowie
Remont wejścia głównego do szkoły oraz 3 sal 
oddziału przedszkolnego 

3 Zespół Szkół
 w Oparznie

Naprawy bieżące 

4 Szkoła Podstawowa 
Klępczewo

Naprawy bieżące 

5
Szkoła Podstawowa
Rusinowo

Wymiana lamp oświetleniowych w 3 salach 
lekcyjnych zgodnie z zaleceniem SANEPID  , 
malowanie korytarza 

Obecnie dobiegają końca naprawy gwarancyjne Hali w Lekowie. 

DOŻYWIANIE

Wzorem ubiegłych lat w b.r. szk. wszyscy uczniowie uczęszczający do szkół 
gminnych są objęci  dożywianiem. Dożywianie prowadzi GOPS w Świdwinie 
oraz sponsorująca fundacja. 
W szkołach stworzono warunki do wydawania posiłków, wyparzania naczyń.

Ad.10. PODSUMOWANIE  KONKURSU  NA:  „NAJPIĘKNIEJSZA 
ZAGRODA  W  GMINIE”,  „NAJPIĘKNIEJSZY  BUDYNEK 
WIELORODZINNY  Z  OBEJŚCIEM”,  „NAJPIĘKNIEJSZY 
BUDYNEK Z OGRODEM PRZYDOMOWYM”

Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Kazimierz  Lechocki poprosił 
Przewodniczącego Komisji Konkursowej o odczytanie wyników.
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Przewodniczący  Komisji  Konkursowej  Pan  Ryszard  Pawlonka  odczytał 
protokół podsumowujący konkurs.

Starosta  Powiatu  Świdwińskiego  Pan  Mirosław  Majka i  Wójt  Gminy  Pan 
Zdzisław Pawelec  wręczyli dyplomy oraz nagrody w postaci bonów na zakup 
akcesoriów ogrodowych zdeponowanych w sklepie „AGROMA” Świdwin:

W kategorii „Najpiękniejsza zagroda w gminie”

I miejsce - Pani Barbara Rewińska z Łąkowa
II miejsce - Pani Bronisława Kochanowska z Rogalina

III miejsce - Pani Małgorzata Kalka z Rogalina

W kategorii „Najpiękniejszy budynek z ogrodem przydomowym”

I miejsce - Pani Maria Makson ze Sławy
II miejsce - Pan Marek Jagiełło z Roglina

III miejsce - Pani Ewa Szumiło z Lekowa

Ad.11. „CZAS DLA SAMORZĄDÓW”

 Sołtys  Kluczkowa  Pan  Adam  Kępa –  zwrócił  się  z  prośbą  o 
przywrócenie  kursów  autobusów  w  soboty.  Młodzież  ma  problemy  z 
dotarciem na praktyki szkolne.

 Sołtys Oparzna Pani Beata Wróblewska zwróciła uwagę na szkody jakie 
powstały  wskutek  ostatnich  ulewnych  opadów  deszczy:  od  krzyża  do 
Państwa Wasylów odpłynęła droga, zalało również WC w świetlicy wiejskiej

 Starosta  Powiatu  Świdwińskiego  Pan  Mirosław  Majka zwrócił  się  z 
apelem  do  Wysokiej  Rady  o  pozytywne  ustosunkowanie  się  i  podjęcie 
uchwały                      w sprawie wyrażenia woli przystąpienia wraz z 
powiatem świdwińskim do realizacji projektu „Przebudowa droi powiatowej 
nr 1069Z na odcinku Osowo – Stary Przybysław.

Ad.12. D Y S K U S J A

Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Krzysztof Kaszuba przypomniał 
o obietnicy dokończenia budowy chodnika w Klępczewie.

Ad. 13.PODJĘCIE UCHWAŁ
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Skarbnik Gminy  Pani Renata Kamińska przedstawiła  dwa projekty uchwał, 
które radni podjęli w formie:

- uchwały Nr XXIV/174/2009 - w  sprawie  przyjęcia  informacji  z  wykonania 
budżetu gminy za I-sze półrocze 2009 roku
(uchwałę podjęto jednogłośnie)

- uchwały Nr XXIV/175/2009 - w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na 
rok 2009
(uchwałę podjęto jednogłośnie)

- uchwały Nr XXIV/176/2009 - w  sprawie  wyrażenia  woli  przystąpienia  wraz 
z  powiatem  świdwińskim  do  realizacji  projektu 
„Przebudowa  drogi  powiatowej  nr  1069Z  na 
odcinku Osowo – Stary Przybysław”
(uchwałę podjęto jednogłośnie)

Ad.14. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA

Na  interpelacje  i  zadane  pytania  odpowiedział  Wójt  Gminy  Pan  Zdzisław 
Pawelec. 

 Pan Andrzej Żubert poruszył sprawę odwodnienia odcinka drogi od Pana 
Tymińskiego  do  Pana  Szymurskiego.  Zwrócimy  się  z  pismem  do 
Powiatowego Zarządu Dróg. 

 Sołtys  Pan  Adam Kępa  prosił  o  rozważenie  możliwości  przywrócenia 
kursów autobusów w dni wolne od pracy. Z posiadanych informacji kursy 
autobusów są nie rentowne (zerowe – brak pasażerów). Mimo to, zgodnie 
z prośbą podejmiemy temat ponownie z Dyrekcją PKS.

 Zastępca  Przewodniczącego  Rady  Gminy  Pan  Krzysztof  Kaszuba 
podniósł  temat  dokończenia  budowy  chodnika  w  Klępczewie.  Mamy 
obiecane, że budowa zostanie zakończona w ramach nadwyżki materiałowej 
– my zapewniamy pracowników, którzy te roboty wykonają. 

Ad.15. WOLNE WNIOSKI

Radny  Rady  Powiatu  Pan  Ryszard  Miedzik w  imieniu  Pana  Starosty 
podziękował Wysokiej Radzie za podjęcie uchwały  w sprawie wyrażenia woli 
przystąpienia wra z powiatem świdwińskim do realizacji projektu „Przebudowa 
drogi powiatowej nr 1069Z na odcinku Osowo – Stary Przybysław”
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Radny  Pan Mieczysław Kozicki poinformował, że w dniu 12 września 2009 
roku (sobota) Ośrodek Doradztwa Rolniczego organizuje wyjazd na targi rolne 
do  Barzkowic.  ODR  zaprasza  chętnych  –  wyjazd  o  godz.  740.  Zgłoszenia 
przyjmowane będą do czwartku (10.09.2009)

Radny Rady Powiatu Pan Mieczysław Patyk w imieniu Pana Starosty zaprasza 
na dożynki powiatowe, które odbędą się 19 września 2009 roku w Rzepczynie.

Ad.16. Z A K O Ń C Z E N I E

Kończąc obrady XXIV/2009 Sesji  Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz 
Lechocki podziękował wszystkim obecnym za uczestnictwo.

Protokołowała                                                      Przewodniczący 
                                                                                 Rady Gminy
Wiesława Żmudzińska
                                                                    mgr Kazimierz LECHOCKI

Obrady Sesji nagrane na płytę stanowią załącznik do protokołu.
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